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1. Podávající hrá č, po pokynu k provedení podání, s mí čem dribluje a mí č se 

mu od nohy odrazí a kutálí se do h řiště.  
 a) Toto je chyba při podání. 
 b) Toto není chyba při podání, pokud hráč míč zvedne a podání do osmi sekund 

po zapísknutí prvního rozhodčího uskuteční.  
 

2. Jak je p řední zóna vymezena do ší řky? 
 a) Za postranní čáry až ke konci volné zóny. 
 b) Neomezeně za postranní čáry.  
 c) Za postranní čáry až ke stolku zapisovatele. 

 

3. Hráč byl v utkání vylou čen za urážlivé chování. Kdo zodpovídá za to, že 
v následujícím utkání nenastoupí? 

 a) Družstvo. 
 b) Rozhodčí. 
 

4. Délka sít ě může být: 
 a) 9,00 metrů. 
 b) 9,50 metrů. 
 c) 10,00 metrů. 
 

5. Míč se odrazí po bloku družstva „A“ a do volné zóny so upeře přeletí částeč-
ně nad anténkou. Vzhledem k tomu, že blok není úto čným úderem, nepovolí 
rozhod čí vrátit družstvu „A“ mí č do vlastního prostoru. Je rozhodnutí správ-
né? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

6. „Libero“ m ůže být: 
 a) Kapitánem družstva nebo kapitánem ve hře. 
 b) Kapitánem družstva, ale ne kapitánem ve hře. 
 c) Kapitánem ve hře, ale ne kapitánem družstva. 
 d) Ani kapitánem družstva, ani kapitánem ve hře 
 

7. Hráč č. 5 vym ění „libera“. Ve stejném p řerušení hry je hrá č č. 5 vyst řídán 
hráčem č. 10. Vzhledem k tomu, že nedošlo alespo ň k jedné rozeh ře, rozhod-
čí střídání nepovolí. Je to správn ě? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

8. Pokud dojde p řed podáním v prvním setu k nesrovnalosti mezi posta vením 
družstva na h řišti a postavením uvedeném v záznamu postavení: 

 a) Hráči musí být postaveni podle záznamu postavení bez jakékoliv sankce. 
 b) Hráči musí být postaveni podle záznamu postavení a družstvo je potrestáno 

napomenutím za zdržování. 
 c) Zapisovatel musí opravit postavení zapsané v zápisu o utkání podle postavení 

hráčů na hřišti. 
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9. Trenér nesouhlasí s rozhodnutím prvního rozhod čího a žádá druhého roz-
hodčího, aby mu rozhodnutí prvního rozhod čího vysv ětlil. Druhý rozhod čí 
mu vysv ětluje, že on takový výklad nem ůže podat. Je postup trenéra správ-
ný? 

 a) Ano. 
 b) Ne 
 

10. Jaká práva má trenér družstva? 
 a) Nesmí opustit své místo na lavičce svého družstva nejblíže k zapisovateli, ale 

smí dávat pokyny hráčům na hřišti. 
 b) Může během střídání vstoupit do hřiště a dávat pokyny hráčům. 
 c) Může požádat prvního nebo druhého rozhodčího o vysvětlení použitého pravi-

dla. 
 d) Může požádat zapisovatele o informaci kolik oddechových časů a střídání již 

využil (pokud není toto uvedeno na světelné tabuli). 
 e) Může dávat pokyny ve stoje nebo může chodit ve volné zóně před lavičkou 

svého družstva v rozmezí útočné čáry až k prostoru pro rozcvičení, aniž by rušil 
nebo zdržoval hru. 

 

11. Hráč byl potrestán za urážlivé chování vylou čením (ČK). Musí rozhod čí za-
znamenat p řesný popis p řestupku do zápisu o utkání? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

12. Poté co mí č přeletěl od p řijímajícího družstva svislou rovinu sít ě vnějším 
prostorem p řeletu do volné zóny soupe ře: 

 a) Míč může být zahrán přijímajícím družstvem zpět vnějším prostorem přeletu. 
 b) Soupeř může bránit přijímajícímu družstvu zahrát míč zpět do vlastního pole. 
 c) Hráč přijímajícího družstva, který se snaží zahrát míč zpět, se může dotknout 

hřiště soupeře. 
 d) Hráč přijímajícího družstva může při odbití z volné zóny soupeře stát na lavičce 

soupeřova družstva. 
 

13. Za stavu 1:1 družstvo „A“ vyhrálo p ředchozí rozehru, poté zapisovatel infor-
muje druhého rozhod čího, že na h řišti u družstva „A“ je hrá č č. 5 místo hrá če 
č. 12, který je zapsán v základním postavení družstv a. Rozhod čí:  

 a) Opraví postavení družstva dle zápisu o utkání a hra pokračuje za stavu 1:2 
(podává družstvo „B“).   

 b) Opraví postavení družstva dle zápisu o utkání a hra pokračuje za stavu 0:2 
(podává družstvo „B“). 

 

14.  Které z následujících provedení podání je povo lené? 
 a) Podávající hráč si nadhodí míč osm sekund po zapískání prvním rozhodčím a 

míč udeří o 0,5 sekundy později.  
 b) Podávající hráč si nadhodí míč, nechá ho spadnout na zem a poté si míč znovu 

nadhodí a udeří míč do osmi sekund po zapískání prvním rozhodčím. 
 c) Podávající hráč pohybuje míčem v rukou, poté si nadhodí míč a udeří míč šest 

sekund po zapískání prvního rozhodčího. 
 d) Podávající hráč si dribluje s míčem, pak si míč nadhodí a míč udeří sedm 

sekund po zapískání prvního rozhodčího. 
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15. Míč po bloku (mí č letí prostorem soupe ře) se dotkne nohy blokujícího hrá če, 
která je v kontaktu s h řištěm soupe ře. Je blok úsp ěšný? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

16. Které  z následujících tvrzení ohledn ě clon ění jsou správná? 
 a) Pravidlo o clonění již neexistuje. 
 b) Ke clonění dochází pouze v případě podání ve výskoku. 
 c) Hráči podávajícího družstva nesmí bránit soupeři cloněním vidět podávajícího hráče 

nebo vidět dráhu letu míče. 
  

17. Jaká práva má trenér družstva? 
 a) Může dávat pokyny ve stoje nebo v sedě a žádat o oddechové časy. 
 b) Může dávat pokyny ve stoje nebo v sedě, žádat o oddechové časy a požadovat infor-

mace u zapisovatele. 
 

18. Která z následujících akcí bloku je povolena hr áči přední řady? 
 a) Hráč blokuje soupeřovo podání. 
 b) Hráč se dotkne míče v prostoru soupeře ve stejný okamžik, kdy soupeř provede útoč-

ný úder. 
 c) Hráč se dotkne míče v prostoru soupeře okamžitě po provedení útočného úderu sou-

peřem. 
 d) Hráč se dotkne míče postupně rukama a hlavou v průběhu jedné akce. 
 

19. Hráč družstva „A“ se mezi prvním a druhým setem choval hrub ě ke druhému 
rozhod čímu. První rozhod čí mu p řed zahájením druhého setu ud ělil žlutou 
kartu. Podle losování má podávat družstvo „A“. Druh ý set bude zahájen tak-
to: 

 a) Podávat bude družstvo „A“ za stavu 0:1 (z pohledu družstva „A“). 
 b) Podávat bude družstvo „B“ za stavu 0:1 (z pohledu družstva „A“). 
 

20. Která z následujících akcí jsou povoleny hrá či zadní řady? 
 a) Hráč se zúčastní dokončeného skupinového bloku, ale nedotkne se míče. 
 b) Hráč se pokusí o blok a útočící hráč zahraje míč přímo do volné zóny soupeře. 
 c) Hráč blokuje, ale dotkne se míče pod úrovní horního okraje sítě. 
 d) „Libero“ se pokusí o blok. 
 

21. Družstvo má vy čerpány oddechové časy a žádá o t řetí oddechový čas. Roz-
hodčí oddechový čas povolí. V pr ůběhu čerpání oddechového času upozorní 
zapisovatel, že jde o t řetí oddechový čas. První rozhod čí: 

 a) Udělí družstvu sankci za zdržování hry. 
 b) Upozorní kapitána na první neoprávněnou žádost (družstvo nemělo před tímto jinou 

neoprávněnou žádost). 
 

22. Které z následujících akcí „libera“ jsou povole ny?  
 a) „Libero“ dokončí útočný úder z volné zóny za prodloužením útočné čáry a v okamžiku 

úderu je míč zcela nad úrovní horního okraje sítě. 
 b) „Libero“ dokončí útočný úder z přední zóny a v okamžiku úderu je míč částečně pod 

úrovní horního okraje sítě. 
 c) „Libero“ vymění hráče zadní řady po podání v průběhu rozehry. 
 d) Hráč provede útočný úder z nahrávky „libera“ prsty v přední zóně, když je míč zcela 

nad úrovní horního okraje sítě.   
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23. Které tvrzení ohledn ě sankcí za zdržování hry je správné? 
 a) Trest za zdržování je možné družstvu udělit pouze jedenkrát za utkání. 
 b) Napomenutí za zdržování je možné udělit  družstvu pouze jedenkrát za utkání. 
 

24. Která z následujících žádostí je povolena? 
 a) Během stejného přerušení hry si družstvo „A“ požádalo o střídání, družstvo „B“ 

o oddechový čas a družstvo „B“ o střídání. 
 b) Během stejného přerušení hry si družstvo „A“ požádalo o střídání, družstvo „B“ 

o střídání a poté družstvo „B“ o další střídání. 
 c) Během stejného přerušení hry si družstvo „B“ požádalo o oddechový čas, druž-

stvo „B“ o střídání a družstvo „B“ o další oddechový čas. 
 

25. Která z akcí „libera“ je povolena? 
 a) „Libero“ uskuteční útočný úder z přední zóny. V okamžiku úderu do míče je míč 

částečně pod horním okrajem sítě. 
 b) „Libero“ uskuteční útočný úder z volné zóny za prodloužením útočné čáry. 

V okamžiku úderu do míče je míč zcela nad horním okrajem sítě. 
 

26. Družstvo požádá o st řídání hrá če tím, že st řídající hrá č vstoupí do zóny st ří-
dání. Hrá č má v ruce tabulku s jiným číslem, než má st řídaný hrá č. Rozhod čí: 

 a) Povolí střídání poté, co si hráč vymění tabulku za správnou. 
 b) Střídání nepovolí. 
 c) Uloží sankci za zdržování. 
 

27. Po špatném p říjmu útoku družstva „A“ letí mí č ke stolku zapisovatele. Hrá č 
družstva „B“ dob ěhl mí č a odbil ho tak, že mí č letí částečně nad anténkou 
přímo do pole družstva „A“. Druhý rozhod čí odpískal chybný p řelet mí če 
přes síť. Je to správn ě? 

 a) Ano.  
 b) Ne.  
 

28. Pokud dojde b ěhem rozehry k vážnému zran ění první rozhod čí musí: 
 a) Okamžitě přerušit hru. 
 b) Povolit zdravotní pomoci vstoupit do hřiště. 
 c) Nařídit novou rozehru. 
 

29. Po oddechovém čase se p řipravil na podání hrá č, který nebyl v po řadí po-
stupu na podání. První rozhod čí povolil podání. Podávající družstvo zjistilo 
chybu a správný podávající hrá č vstoupil do zóny podání a p řipravil se na 
podání. Rozhod čí zapískal a povolil podání znovu. Je toto správné?   

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

30. Mírně nevhodné chování: 
 a) Přestupky vyplývající z mírně nevhodného chování nejsou předmětem sankcí. 
 b) Povinností prvního rozhodčího je předcházet tomu, aby družstva dosáhla úrov-

ně chování vyvolávající sankce, napomenutím člena družstva nebo družstva 
(prostřednictvím kapitána ve hře) slovem nebo gestem paží.  

 c) Je zaznamenáno do zápisu o utkání. 
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31. Hráč sáhne za sí ť a tam po t řetím úderu soupe ře provede úto čný úder. Je 
toto povoleno? 

 a) Ne. 
 b) Ano, pokud jde o míč směřující od soupeře do pole hráče. 
 

32. Sankce za nevhodné chování: 
 a) Vyžadují oficiální znamení pažemi (s kartou). 
 b) Jsou zaznamenávány do zápisu o utkání. 
 c) Zůstávají v platnosti po zbytek utkání a opakované nevhodné chování téhož člena 

družstva ve stejném utkání je sankcionováno progresivně. 
 

33. Blokující hrá č družstva „B“ zablokoval úto čný úder v prostoru soupe ře. Míč 
se od bloku odrazil do vzduchu v prostoru družstva „A“ a tento mí č následn ě 
jeden z p ředchozích blokujících hrá čů družstva „B“ odbil a mí č dopadl do 
hřiště družstva „A“. Rozhod čí: 

 a) Ukončí rozehru ve prospěch družstva „B“. 
 b) Ukončí rozehru ve prospěch družstva „A“. 
 

34. Které z následujících tvrzení ohledn ě sankcí za zdržování je správné? 
 a) Sankce za zdržování jsou individuální sankce. 
 b) Všechny sankce za zdržování se zapisují do zápisu o utkání. 
 c) Sankce „Napomenutí za zdržování“ vyžaduje oficiální znamení pažemi. 
 d) Rozhodčí může udělit „Napomenutí za zdržování“ družstvu pouze jednou za utkání. 
 e) Rozhodčí může udělit „Trest za zdržování“ družstvu pouze jednou za utkání. 
 

35. Hráč dostal v prvním setu žlutou kartu za hrubé chování . Ve třetím setu se 
stejný hrá č dopustil urážlivého gesta v ůči protihrá či. Za přestupek dostal 
červenou kartu. Tresty byly zapsány zapisovatelem do  rubriky „Sankce“. Je 
tento postup  dosta čující? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

36. Během rozehry se mí č dotkne anténky na stran ě druhého rozhod čího. Jaký 
je správný postup druhého rozhod čího? 

 a) Druhý rozhodčí zapíská a signalizuje chybu – dotek míče s anténkou. 
 b) Druhý rozhodčí si stoupne na stranu družstva, které se dopustilo chyby a signalizuje 

míč „mimo“ bez zapískání, aby pomohl prvnímu rozhodčímu. 
 c) Druhý rozhodčí nic neudělá. 
 

37. Trenér p ředal druhému rozhod čímu p řed prvním setem záznam postavení, na 
kterém nebylo uvedeno číslo „libera“. „Libero“ je však uvedeno v zápisu o 
utkání. Ve t řetím setu „libero“ nastoupí do hry. Povolí mu rozho dčí hrát? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

38. Podávající hrá č dribluje s mí čem po zapískání prvního rozhod čího na podání. 
Poté se podávajícímu hrá či míč odrazí od nohy a kutálí se do h řiště: 

 a) Toto je chyba při podání.  
 b)  Toto není chyba při podání, hráč má právo provést podání do osmi sekund od zapís-

kání na podání. 
 c) První rozhodčí nařídí nový míč a povolí podání stejnému hráči.  
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39. Smečující hrá č zadní řady po uskute čněném útoku a po dopadu na zem setr-
vačností narazil do upínacích provaz ů sítě, čímž tyto provazy uvolnil. Jak 
rozhodne druhý rozhod čí? 

 a) Přeruší rozehru a rozehra se opakuje. 
 b) Přeruší rozehru, signalizuje dotek sítě hráčem. 
 

40. Je chybou, když hrá č sáhne za sí ť a tam ude ří do míče po t řetím úderu sou-
peře místo bloku? 

 a) Ne, toto je povoleno. 
 b) Ne, ale pouze pokud míč směřuje od soupeře do prostoru jeho družstva. 
 c) Ano, protože během útočného úderu není povoleno zasáhnout míč v prostoru 

soupeře. 
 

41. Které z následujících akcí bloku jsou povoleny hráčům zadní řady? 
 a) Hráč se zúčastní dokončeného skupinového bloku, ale nedotkne se míče. 
 b) Hráč se zúčastní pokusu o blok. 
 

42. Ve druhém setu za stavu 1:1 informuje zapisovat el druhého rozhod čího, že 
na hřišti v postavení 3 je hrá č č. 2 místo hrá če č. 12 družstva „A“, který je 
uveden na záznamu postavení a v zápisu o utkání. B ěhem tohoto setu zatím 
nebylo uskute čněno žádné st řídání. Družstvo „A“ má podávat. Jaký je 
správný postup rozhod čích?  

 a) Rozhodčí opraví postavení podle zápisu o utkání (hráč č. 12 na hřišti nahradí 
hráče č. 2), družstvo „A“ bude podávat bez odebrání bodu. 

 b) Rozhodčí opraví postavení podle zápisu o utkání (hráč č. 12 na hřišti nahradí 
hráče č..2), družstvo „A“ bude potrestáno ztrátou rozehry a odebere se mu bod, 
družstvo „B“ bude podávat za stavu 2:0 pro družstvo „B“. 

 c) Rozhodčí povolí střídání pokud chce trenér družstva „A“ ponechat hráče č. 2 na 
hřišti, družstvo „A“ bude podávat bez odebrání bodu. 

 

43. Družstvo špatn ě přijme podání a nahráva č u sítě musí za mí čem do pole 
svého družstva. P ři pohybu se dotkne sít ě. Druhý rozhod čí tento dotyk od-
píská. Je rozhodnutí správné? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

44. Podávající družstvo uskute ční clon ění a hrá či přijímajícího družstva mají 
v okamžiku provedení podání chybné postavení. Jaké je rozhodnutí rozhod-
čích? 

 a) Chyba po podání (clonění). 
 b) Chyba v postavení přijímajícího družstva. 
 c) Oboustranná chyba, rozehra se opakuje. 
 

45. Blokující hrá č družstva „A“, p ři snaze zablokovat mí č směřující do jeho pro-
storu, se dotkne ruky nahráva če družstva „B“ v okamžiku, kdy se snažil ten-
to mí č odehrát.  

 a) Rozhodčí okamžitě přeruší hru, neboť blokující hráč se dotkl ruky soupeře.  
 b) Rozhodčí nechají pokračovat ve hře, neboť blokující hráč se nedotkl míče 

v prostoru soupeře. 
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46. Hráč č. 8 je kapitánem družstva. Trenér je zárove ň hráčem č. 12, který vstou-
pí do hry a po n ěkolika rozehrách žádá oddechový čas (hrá č č. 8 je také na 
hřišti): 

 a) Rozhodčí akceptuje tuto žádost a povolí oddechový čas. 
 b) Rozhodčí zamítne žádost; poprvé v utkání bez jakékoliv sankce, jakákoliv další po-

dobná žádost je sankcionována za zdržování. 
 c) Rozhodčí zamítne žádost a udělí družstvu napomenutí za zdržování. 
 

47. Po ukon čení rozehry družstvo, které vyhrálo rozehru, bude p odávat a hrá či 
provedou postup v po řadí. Tím se „libero“ dostane do postavení 4 a zapo-
mene se vym ěnit. Rozhod čí: 

 a) Nařídí výměnu ještě dříve, než dojde k zahájení rozehry, a udělí družstvu sankci za 
zdržování. 

 b) Nechá zahájit rozehru, ihned ji přeruší a odpíská chybu v pořadí postupu podávajícího 
družstva. 

 

48. Kapitán družstva nesouhlasí s rozhodnutím druhé ho rozhod čího a požaduje 
po prvním rozhod čím vysv ětlení použitého pravidla. Toto vysv ětlení ho neu-
spokojí a po krátké diskuzi žádá druhého rozhod čího o záznam oficiálního 
protestu proti výkladu pravidel po utkání do zápisu  o utkání: 

 a) Rozhodčí povolí tento záznam po skončení utkání. 
 b) Rozhodčí nepovolí tento záznam.  
 c) Rozhodčí povolí tento záznam po skončení utkání, ale uvedou do poznámek, že kapi-

tán žádal o záznam oficiálního protestu druhého rozhodčího. 
 

49. Proniknout do prostoru soupe ře pod sítí: 
 a) Je dovoleno, pokud to nepřekáží soupeři ve hře. 
 b) Je dovoleno za předpokladu, že část chodidla a ruky (včetně prstů) je v kontaktu se 

střední čárou nebo přímo nad ní. 
 

50. Po nahrávce „libera“ vrchním odbitím prsty v p řední zón ě uskute ční hráč 
družstva „A“ úto čný úder v okamžiku, kdy je mí č částečně nad úrovní horní-
ho okraje sít ě. Míč se poté dotkne bloku družstva „B“, kterého se zú častní 
hráč zadní řady: 

 a) Družstvo „A“ vyhrává rozehru. 
 b) Družstvo „B“ vyhrává rozehru. 
 c) Rozehra se opakuje – oboustranná chyba. 
 

51. „Libero“ družstva „A“ stál na úto čné čáře a poslal mí č vrchním odbitím prsty 
svému spoluhrá či, který následn ě zahrál úto čný úder do pole soupe ře 
v okamžiku, kdy byl mí č již zcela nad horním okrajem sít ě. Následn ě se míč 
dotkne bloku družstva „B“, kterého se zú častní hrá č zadní řady: 

 a) Rozehru vyhrává družstvo „B“. 
 b) Rozehra se opakuje. 
 

52. V průběhu rozehry musí druhý rozhod čí odpískat: 
 a) Chybu v postavení přijímajícího družstva. 
 b) Dokončený útočný úder hráče zadní řady nebo „libera“ z přední zóny, pokud je míč 

v okamžiku úderu zcela nad úrovní horního okraje sítě. 
 c) Chybu útočného úderu hráčů po nahrávce „libera“ vrchním odbitím prsty v přední zó-

ně. 
 d) Pokus „libera“ o blok. 
 e) Dotek s cizími předměty vně hřiště. 
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53. Mírně nevhodné chování: 
 a) Je zaznamenáno do zápisu o utkání. 
 b) Není předmětem sankcí. 
 

54. Která z následujících sankcí (družstva, individ uálních) je zaznamenána do 
zápisu o utkání a jaké je její správné zaznamenání:  

 a) Trest pro hráče je zaznamenán do kolonky „T“. 
 b) Vyloučení hráče je zaznamenáno do kolonky „N“. 
 c) Napomenutí za zdržování je zaznamenáno do kolonky „N“. 
 d) Sankce za zdržování jsou zaznamenány do příslušné kolonky a je zde zazna-

menáno číslo hráče (nebo funkcionáře), který se zdržení hry dopustil. 
 

55. Míč se dotkl po úto čném úderu hlavy blokujícího hrá če. K doteku rukou blo-
kujícího hrá če nedošlo. Rozhod čí:                                                

 a) Nezapočítá dotek družstvu do tří povolených odbití. 
 b) Posoudí dotek jako první odbití družstva ze tří povolených odbití. 
 

56. Tato signalizace rozhod čího znamená: 
 a) Sáhnutí za síť do prostoru soupeře. 
 b) Dokončený blok hráče zadní řady nebo pokus „libera“ o blok. 
 c) Útok zadního hráče z přední zóny, když je míč v okamžiku úderu do 

míče zcela nad úrovní horního okraje sítě. 
 d) Útočný úder „libera“, když je míč v okamžiku úderu zcela nad horním 

okrajem sítě. 
 
 

57.  Kapitán družstva nesouhlasí s rozhodnutím druh ého rozhod čího a ani s vy-
světlením použitého pravidla, o které požádal prvního rozhod čího. Poté 
oznámí druhému rozhod čímu, že provede záznam o nesouhlasu s výkladem 
pravidla.  

 a) Rozhodčí povolí tento záznam po skončení utkání. 
 b) Rozhodčí nepovolí tento záznam po skončení utkání. 
 

58. Družstvo se rozhodlo vyst řídat dva hrá če současně. Nejprve vstoupil první 
hráč do zóny st řídání a druhý hrá č je připravený u lavi čky. Po vyst řídání prv-
ního hrá če vstoupí do zóny st řídání i druhý hrá č. Rozhod čí: 

 a) Povolí střídání prvního hráče. 
 b) Zamítne střídání prvního hráče. 
 c) Povolí střídání druhého hráče. 
 d) Zamítne střídání druhého hráče. 
 e) Udělí družstvu sankci za zdržování. 
 f) Neudělí družstvu sankci za zdržování. 
 

59. Hráč č. 5 družstva „A“ se ve druhém setu zranil a po doko nčené rozeh ře mu-
sel být vyst řídán výjime čným st řídáním. Poté, v pr ůběhu stejného p řerušení 
hry, družstvo „A“ žádá o řádné st řídání. Žádosti bylo vyhov ěno. Bylo povo-
lení žádosti v souladu s pravidly? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 
 
 
 
 
 
 



             ČESKÝ VOLEJBALOVÝ SVAZ 
                     Zátopkova 100/2, PS 40, 160 17 Praha 6 – Strahov 
                     Komise rozhodčích - Metodický úsek 
 
 
 
 

strana 9 

 

60. Hráč po útoku dopadl na zem, ztratil rovnováhu a p řepadl do pole soupe ře a 
dotkl se soupe řova pole kolenem a rukama. Rozhod čí: 

 a) Přeruší rozehru pokud hráč bránil soupeři ve hře. 
 b) V každém případě nechá rozehru pokračovat. 
 c) Přeruší rozehru v případě, že hráč nebrání soupeři ve hře, ale po doteku jeho částí 

těla se soupeřovým polem zůstanou v poli soupeře mokré skvrny, které mohou bránit 
soupeři ve hře.  

 

61. Trenér p řed podáním se ptá druhého rozhod čího, jaké je postavení jeho 
družstva. Druhý rozhod čí mu sd ělí číslo podávajícího hrá če. Je jeho postup 
správný? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

62. Ve čtvrtém setu bylo diskvalifikováno „libero“ družstva  „A“. Trenér požádal 
o nové ur čení „libera“. Povolí rozhod čí určení nového „libera“ pro zbytek 
utkání? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

63. Hráč byl zran ěn a je st řídán řádným st řídáním. St řídající hrá č přiběhne do 
zóny st řídání v teplácích a p řevlékne se. Povolí rozhod čí střídání? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

64. Hráč se v pr ůběhu rozehry zraní. M ůže druhý rozhod čí ukon čit rozehru, když 
si první rozhod čí nevšimne zran ění? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

65. Kdo rozhoduje o chybách v úto čných úderech „libera“? 
 a) Oba rozhodčí. 
 b) Vždy první rozhodčí. 
 

66. Po skon čení rozehry bylo „libero“ vym ěněno hrá čem. Rozhod čí zapískal pro 
další rozehru. Po podání jeden z náhradních mí čů vniknul na h řiště a první 
rozhod čí odpískal „opakování rozehry“. P řed zapísknutím pro opakování ro-
zehry se „libero“ pokusilo vym ěnit hrá če v postavení 6, což rozhod čí nepo-
volil. Rozhod čí: 

 a) Postupoval správně. 
 b) Nepostupoval správně. 
 

67. Družstvo st řídá. Střídaný hrá č otálí s odchodem ze h řiště. Rozhod čí:  
 a) Střídání odmítne a družstvo napomene za zdržování hry. 
 b) Střídání povolí a družstvo napomene za zdržování hry. 
 

68. Hráč, který byl vym ěněný „liberem“, byl z d ůvodu urážlivého chování vylou-
čen. Co bude následovat? 

 a) Trenér provede střídání vyloučeného hráče řádným způsobem. 
 b) „Libero“ se před střídáním vyloučeného hráče vrátí zpět na lavičku družstva.  
 c) Druhý rozhodčí provede prostřednictvím zapisovatele záznam o vyloučení do tabulky 

trestů v zápisu o utkání. 
 d) „Libero“ vymění střídajícího hráče a vrátí se zpět do původního postavení jako před 

vyloučením. 
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69. Při rychlé kombinaci na st ředu sít ě se dvěma úto čícími hrá či nahraje nahrá-
vač na vzdálen ějšího úto čícího hrá če. Střední blokující hrá č soupe ře, bloku-
jící bližšího sme čaře, se dotkne horního okraje sít ě. Rozhod čí dotek sít ě od-
píská. Je rozhodnutí správné? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

70. Co je chyba v postavení? 
 a) Když je kterýkoliv hráč v nesprávném postavení na hřišti v okamžiku úderu do míče při 

podání. 
 b)  Chyba v pořadí postupu a nesprávné postavení hráčů na hřišti v okamžiku úderu do 

míče při podání. 
 

71. Trenér družstva „B“ je zárove ň hráčem, který vstoupí do h řiště. Po chvíli žá-
dá o oddechový čas. Rozhod čí: 

 a) Jeho žádost odmítne a kvalifikuje ji jako neoprávněnou. 
 b) Žádost povolí. 
 

72. Hráč, který blokoval v postavení 2, se p ři bloku dotknul anténky v míst ě, kde 
se nachází sí ť, a zároveň úspěšně dokon čil blok a mí č dopadl do pole soupe-
ře. Jaké bude rozhodnutí rozhod čích? 

 a) Druhý rozhodčí píská dotek sítě hráčem. 
 b) První rozhodčí píská míč v hřišti. 
 

73. Během rozehry se dotkne mí č anténky na stran ě druhého rozhod čího. Jaký 
je jeho správný postup? 

 a) Druhý rozhodčí nedělá nic a ponechá rozhodnutí na čárovém rozhodčím, který signali-
zaci chyby má ve svých povinnostech. 

 b) Druhý rozhodčí zapíská a signalizuje chybu „míč mimo“ a družstvo, které se této chyby 
dopustilo. 

 

74. Hra může zahrnout i situaci, kdy první rozhod čí dle svého názoru ud ělí 
správný trest, proti čemuž protestuje kapitán ve h ře jako poškození svého 
družstva. První rozhod čí uvedl, že rozhodnutí rozhod čích bylo kone čné a že 
žádný protest nebude p řijat. Je to správné stanovisko rozhod čího? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

75. Družstvo „A“ po skon čení oddechového času otálí se vstupem do h řiště.  
 a) Výzvu k ukončení oddechového času uskuteční tedy první rozhodčí. 
 b) První rozhodčí sankcionuje družstvo za zdržování. 
 

76. Rozehra je posloupnost činností ve h ře od úderu do mí če podávajícím až do     
okamžiku, kdy je mí č mimo hru. Po dokon čené rozeh ře: 

 a) Je možné provést výměnu „libera“. 
 b) Není možné uskutečnit řádné střídání. 
 c) Je možné povolit střídání hráče pro zranění. 
 d) Je možné povolit výjimečné střídání. 
 

77. Hráč se v pr ůběhu rozehry zraní a nem ůže být st řídán řádně. Který rozhod čí 
povoluje výjime čné st řídání? 

 a) První rozhodčí. 
 b) Druhý rozhodčí. 
 
 
 



             ČESKÝ VOLEJBALOVÝ SVAZ 
                     Zátopkova 100/2, PS 40, 160 17 Praha 6 – Strahov 
                     Komise rozhodčích - Metodický úsek 
 
 
 
 

strana 11 

 

78. Hráč překáží soupe ři ve h ře: 
      a) Dotekem horního okraje sítě v průběhu jeho akce hraním s míčem. 
 b) Využije síť jako podporu. 
      c) Při dopadu po bloku se dotkne sítě a hráče soupeře. 
 d) Provede akci, která brání soupeři legálně hrát míč. 
 

79. Hráč provedl t řetí odbití tzv. „do pásky“ a následn ě opět odbil mí č. Rozhod čí 
zapískal chybu a signalizuje „ čtyři odbití“. Je to správn ě? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

80. Kapitán ve h ře není spokojený s vedením družstva trenérem a žádá  po dru-
hém rozhod čím oddechový čas: 

 a) Druhý rozhodčí žádosti vyhoví a povolí oddechový čas. 
 b) Druhý rozhodčí po konzultaci s trenérem družstva oddechový čas povolí. 
 c) První rozhodčí udělí družstvu první neoprávněnou žádost. 
 d) Druhý rozhodčí žádost o oddechový čas zamítne. 
 

81. První rozhod čí dal pokyn zapísknutím k uskute čnění podání. Následn ě, 
avšak d říve než ude ří podávající hrá č do mí če, žádá kapitán podávajícího 
družstva prvního rozhod čího o sd ělení správného po řadí postupu. Jak zare-
aguje první rozhod čí? 

 a) Přeruší zahájení rozehry, vyhoví žádosti a rozehra se opakuje. 
 b) Bez přerušení žádost odmítne jako neoprávněnou, nechá dokončit rozehru. 
 

82. Hráč družstva „A“ pronikne do pole soupe ře tak výrazn ě, že svým t ělem za-
sahuje do p řední zóny družstva „B“ a zárove ň leží na nohou jednoho 
z předních hrá čů a brání mu v pohybu.  Mí č se v tomto okamžiku nachází p ři 
koncové čáře družstva „B“. Rozhod čí: 

 a) Odpíská proniknutí do pole soupeře družstvem „A“. 
 b) Nechá pokračovat ve hře. 
 

83.  Žádost o st řídání hrá če se provádí: 
 a) Smluveným znamením. 
 b) Vstupem střídajícího hráče do zóny střídání. 
 

84. Hráč zadní řady p ři dokon čeném úto čném úderu, který zahrál zcela nad hor-
ním okrajem sít ě, se při odrazu dotkl úto čné čáry. Jaké je správné rozhodnutí 
rozhod čích? 

 a) Druhý rozhodčí zapíská chybu hráče zadní řady. 
 b) První rozhodčí zapíská chybu hráče zadní řady. 
 c) Druhý rozhodčí signalizuje chybu hráče zadní řady a poté ji první rozhodčí za-

píská. 
 d) První rozhodčí nepíská, neboť nedošlo k chybě. 
 
 
 
 
 

85. Která z následujících akcí bloku je povolena hr áči přední řady? 
        a) Hráč se dotkne míče v prostoru soupeře okamžitě po provedení útočného úde-

ru soupeřem.     
        b) Hráč se dotkne míče v prostoru soupeře ve stejný okamžik, kdy soupeř prove-

de útočný úder.       
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86. V průběhu rozehry se zranil hrá č č. 6 družstva „A“, který již v tomto setu ne-
může být řádně střídán a rozhod čí přerušil rozehru. Zran ěný hrá č nemohl 
pokra čovat ve h ře a došlo k výjime čnému st řídání. V tomto okamžiku je v zó-
ně střídání družstva „A“ p řipraven řádně vyst řídat další hrá č. Rozhod čí: 

 a) Povolí řádné střídání. 
 b) Zamítne řádné střídání. 
           

87. Trest za zdržování: 
        a) Nezaznamenává se do zápisu o utkání. 
        b) Zaznamenává se do zápisu o utkání. 
 c) Je bod a podání pro soupeře. 
 

88. Dotek sít ě hráčem: 
 a) Je vždy chybou. 
 b) Není chybou, pokud to nepřekáží ve hře. 
 b) Je chybou na horním okraji sítě v přímé akci hraní míče. 
 d) Je chybou při doteku anténky v celé její délce.  
   

89. Může družstvo zran ěného hrá če vždy st řídat výjime čným st řídáním? 
 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

90. Chyby hrá če u sítě: 
 a) Hráč se dotkne v prostoru soupeře míče nebo protihráče před nebo v průběhu soupe-

řova útočného úderu.  
 b) Noha(y) hráče pronikne(ou) zcela do pole soupeře. 
 c) Dotkne se sítě v celé její délce a šířce v průběhu hraní s míčem. 
 d) Když současně s hraním míče využije síť k vytvoření výhody nad soupeřem či její pod-

pory. 
   

91. Výška sít ě se měří ve st ředu h řiště. Výška sít ě nad (ob ěma postranními ča-
rami) musí být p řesně stejná v toleranci: 

 a) ± 2 cm. 
 b) + 2 cm.   
 

92. Trenér družstva „B“ je zárove ň „liberem“. Když není na h řišti, tak chodí ve 
volné zón ě před lavi čkou svého družstva v rozmezí od prodloužení úto čné 
čáry až k prostoru pro rozcvi čení a dává pokyny svému družstvu. Rozhod čí 
této činnosti nezabránil. Je to správné? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

93. Trenér opustil své družstvo (byl vylou čen). Koho m ůže kapitán ve h ře požá-
dat o souhlas, aby jeho funkci p řevzal asistent trenéra? 

        a) Prvního rozhodčího. 
        b) Druhého rozhodčího.     
 

94. Družstvo „B“ m ělo v sestav ě sedm hrá čů včetně hráče „libera“. Hrá č druž-
stva „B“ č. 6 byl ve druhém setu diskvalifikován. První rozho dčí prohlásil 
družstvo „B“ za „neúplné“ a utkání vyhrálo družstvo  „A“. Je toto rozhodnutí 
prvního rozhod čího správné? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
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95. Jestliže p ři sou časném doteku soupe řů nad sítí dojde k prodlouženému kon-
taktu (p řetlačování) rozhod čí: 

 a) Píská „oboustrannou chybu“. 
        b) Nechá družstva pokračovat ve hře.    
 

96. Trenér družstva „A“ chodí ve volné zón ě vymezené „trenérskou čarou“. Když 
má v úmyslu žádat o „oddechový čas“, tak dá znamení asistentovi, aby stiskl 
bzučák a po zabzu čení žádá o „oddechový čas“ smluveným znamením. Je 
tento postup trenéra pro žádost o „oddechový čas“ p řípustný? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

97. Skute čný požadavek o st řídání je vstup st řídajícího hrá če(ů) připravené-
ho(ých) ke h ře do zóny st řídání během řádného p řerušení. V jiném p řípadě 
není: 

 a) Střídání povoleno a družstvo je sankcionováno za zdržováni. 
 b) Střídání povoleno.  
 

98. Může trenér družstva žádat o vysv ětlení rozhodnutí rozhod čích? 
 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

99. Je-li zapískána chyba druhým rozhod čím, tak první rozhod čí signalizuje: 
 a) Chybu a družstvo, které bude podávat. 
 b) Družstvo, které bude podávat.   
 

100. Blokovat v prostoru soupe ře je: 
 a) Povoleno za předpokladu, že to soupeři nepřekáží ve hře před nebo v průběhu jeho 

útočného úderu. 
 b) Povoleno pouze po třetím odbití. 
 

101. Trenér družstva „A“ se dopustí v prvním setu n eoprávn ěné žádosti. Ve dru-
hém setu se hrá č č. 8 družstva „A“ dopustil zdržování hry. Ve t řetím setu ka-
pitán družstva „A“ uskute ční neoprávn ěnou žádost. Jak rozhodne rozhod čí: 

 a) Družstvo „A“ potrestá bodem a podáním pro soupeře. 
 b) Družstvo „A“ napomene za zdržování. 
 

102. „Libero družstva „A“ váhá s vým ěnou hrá če zadní řady. Hrá č družstva „B“ je 
připraven na podání, Rozhod čí dá pokyn k podání a hrá č družstva „B“ jej 
uskute ční. Poté se „libero“ rychle vym ění s hrá čem svého družstva. Rozhod-
čí: 

 a) Nechá rozehru pokračovat. 
 b) Přeruší rozehru, potrestá družstvo „A“ bodem a podáním pro soupeře za „chybu 

v postavení“. 
 c) Přeruší rozehru, potrestá družstvo „A“ sankcí za „zdržování“ a rozehru nechá opako-

vat. 
 

103. Míč po p říjmu podání družstvem „B“ letí do volné zóny soupe ře tak, že prole-
tí prostorem mezi horním lankem sít ě a upevňovacími provazy, aniž by se 
jich dotkl. Nahráva č družstva „B“ prob ěhne pod sítí a zahraje mí č předepsa-
ným zp ůsobem zp ět do svého pole. Jak rozhodne rozhod čí: 

 a) Přeruší rozehru a potrestá družstvo „B“ bodem a podáním pro soupeře. 
 b) Vše je v pořádku, rozehra pokračuje. 
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104. Na lavi čce družstva není p řítomen trenér ani asistent trenéra. Ve druhém se-
tu žádá kapitán družstva, který sedí na lavi čce, rozhod čího o oddechový čas. 
Rozhod čí: 

 a) Oddechový čas povolí. 
 b) Oddechový čas nepovolí, družstvo se dopustí neoprávněné žádosti. 
 c) Oddechový čas povolí, ale napomene družstvo za zdržování. 
 

105. Může hráč na hrací ploše zahrát mí č s dopomocí? 
 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

106. Hráč družstva „A“ provedl úto čný úder v okamžiku, kdy je mí č zcela nad 
horním okrajem sít ě. Míč dopadl do pole družstva „B“ a rozhod čí rozhodl, že 
družstvo „A“ vyhrává rozehru. Poté však zjistí, že útočný úder provedl hrá č 
zadní řady družstva „A“. Rozhod čí: 

 a) Změní své rozhodnutí, potrestá družstvo „A“ bodem a podáním pro soupeře. 
 b) Nařídí opakování rozehry za chybu rozhodčího. 
 c) Své rozhodnutí nezmění 
 

107. Za udělenou „žlutou kartu“ je: 
 a) Družstvo potrestáno bodem a podáním pro soupeře. 
 b) Družstvo potrestáno napomenutím. 
 c) Družstvo potrestáno trestným bodem. 
 

108. Družstvo nastoupilo po čekací dob ě na koncovou čáru v po čtu pěti hrá čů. 
Družstvo je: 

 a) Prohlášeno za „úplné“. 
 b) Prohlášeno za „neúplné“. 
 c) Prohlášeno za „nepřítomné“. 
 

109. Družstvo „A“ vyhrálo rozehru a jeho „libero“ b ylo vym ěněno v postavení 4. 
Hráč družstva „A“ č. 7 byl p řipraven na podání. Následn ě „libero“ družstva 
„A“ bylo potrestáno ŽK. Poté „libero“ družstva „A“ vym ěnilo hrá če č. 7, což 
rozhod čí povolil. Je to správn ě? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

110. Po podání družstva „A“ mí č zasáhl horní okraj sít ě tak prudce, že ji uvolnil. 
Rozhod čí: 

 a) Družstvo „A“ potrestá bodem a podáním pro soupeře. 
 b) Družstvo „B“ potrestá bodem a podáním pro soupeře. 
 c) Rozehru anuluje a nechá podání po opravě sítě opakovat. 
 
 

111. V okamžiku podání stojí hrá č přijímajícího družstva (zadní-st řední) v postave-
ní 6 oběma nohama za nohama hrá če (přední-st řední) v postavení 3 a hrá č 
(zadní-st řední) v postavení 6 má ruku položenou na zemi z řetelně před no-
hama hrá če (přední-st řední) v postavení 3. Je toto postavení p řijímajícího 
družstva správné? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
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112. Hráč zadní řady družstva „A“ v p řední zón ě vysko čil a nahrál mí č, který byl 
v okamžiku úderu částečně nad horním okrajem sít ě, spoluhrá či. Než se ho 
spoluhrá č dotkl, tak mí č přeletěl svislou rovinu sít ě a dotkl se bloku družstva 
„B“. Rozhod čí: 

 a) Družstvo „A“ potrestá bodem a podáním pro soupeře. 
 b) Družstvo „B“ potrestá bodem a podáním pro soupeře. 
 c) Rozehru anuluje a nechá podání po opravě sítě opakovat. 
 

113. „Libero“ zahraje do pole soupe ře útočný úder zpoza p řední zóny, když je mí č 
zcela nad horním okrajem sít ě. V okamžiku, když se mí č dotkne bloku soupe-
ře, tak se blokující hrá č dopustil chyby u sít ě. Rozhod čí:   

 a) Rozehru nechá opakovat, protože nastala „oboustranná chyba“. 
 b) Bod a podání získává útočící družstvo, protože nastala „chyba bloku“. 
 

114. Hráč družstva „A“ č. 4 uskute čnil první odbití mí če (vysoká p řihrávka do 
přední zóny). Zadní hrá č družstva „A“ č. 7 se odrazil z úto čné čáry a odbil 
míč jednou rukou, zcela nad horním okrajem sít ě, směrem do pole soupe ře. 
Míč narazil do horního okraje sít ě a odrazil se zp ět, kde ho hrá č družstva „A“ 
č. 4 zahrál k soupe ři. Kdy nastala chyba? 

 a) V okamžiku úderu do míče hráčem č. 7 družstva „A“. 
 b) V okamžiku úderu do míče hráčem č. 4 družstva „A“. 
 c) Žádná chyba nenastala, hra pokračuje. 
 

115. Míč zahraný družstvem „B“ letí zcela vn ějším prostorem p řeletu až za lavi čku 
družstva „A“. Hrá č družstva „B“ prob ěhne pod sítí a snaží se zahrát mí č zpět 
do svého pole. T ěsně před úderem do mí če jeden ze sedících hrá čů družstva 
„A“ mí č chytne. Jak rozhodne rozhod čí?   

 a) Chyby se dopustilo družstvo „A“. 
 b) Chyby se dopustilo družstvo „B“. 
 

116. Hráč družstva „B“ č. 5 stál v zón ě podání p řipraven na podání. Rozhod čí již 
dal pokyn k podání. Hrá či si uv ědomili, že na podání správn ě má být hrá č 
družstva „B“ č. 12. Hráči se prohodili a hrá č družstva „B“ č. 12 (do osmi 
sekund po pokynu rozhod čího) podání uskute čnil a rozehra pokra čovala. 
Rozhod čí postupoval: 

 a) Správně. 
 b) Nesprávně. 
 c) Správně, ale po dokončené rozehře měl družstvo „B“ potrestat sankcí za „zdr-

žování“. 
 

117. Hráč zadní řady družstva „B“ provede úto čný úder p ředepsaným zp ůsobem, 
ale míč do pole soupe ře letí vn ějším prostorem p řeletu. Blokující hrá č druž-
stva „A“ se reflexivn ě snaží tento mí č zablokovat a uskute ční blok v prostoru 
soupe ře vně anténky. Po tomto bloku mí č dopadl do pole družstva „B“. Jak 
rozhodne rozhod čí?   

 a) Chyby se dopustilo družstvo „B“. 
 b) Chyby se dopustilo družstvo „A“. 
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118. Rozhod čí udělil v prvním setu trest hrá či č. 8 za hrubé chování (ŽK). M ůže 
rozhod čí ve stejném setu n ěkterého z jeho spoluhrá čů napomenout za mírn ě 
nevhodné chování? 

 a) Ano, ale až v následujícím setu. 
 b) Ano. 
 c) Ne. 
 

119. Družstvo „B“ čerpá oddechový čas. Po jeho skon čení družstvo „A“, i p řes 
upozorn ění rozhod čího, oddechový čas prodlužuje. Následn ě, po op ětovném 
upozorn ění rozhod čího, se družstvo „A“ vrátí na h řiště k zahájení hry. První 
rozhod čí družstvo „A“ napomene za zdržování. D říve, než dá rozhod čí pokyn 
pro podání, trenér družstva „A“ žádá smluveným znam ením o první odde-
chový čas. Jak rozhodne rozhod čí?   

 a) Oddechový čas povolí. 
 b) Oddechový čas nepovolí a družstvu „A“ je zaznamenána do zápisu o utkání 

„neoprávněná žádost“. 
 

120. Hráč družstva „A“ p ři úderu do mí če na podání se nohou dotkl koncové čáry. 
Současně družstvo „B“ se dopustilo chyby v postavení. Rozho dčí tuto situa-
ci posoudí:  

 a) Jako chybu družstva „A“. 
 b) Jako chybu družstva „B“. 
 c) Jako „oboustrannou chybu“ a rozehru nechá opakovat. 
 

121. Hráč družstva „A“ odbil mí č do bloku hrá če družstva „B“. Mí č se odrazil do 
hracího prostoru družstva „A“, kde jej hrá č zahrál tzv. „bagrem“. Mí č odsko-
čil z jedné ruky na druhou, na hrudník, a to v pr ůběhu jedné akce, bez toho, 
že by byl chycen nebo hozen. Rozhod čí nechal hru pokra čovat. Je to správ-
né? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

122. Může „libero“ blokovat?  
 a) Ano. 
 b) Ne. 
 c) Ne, ale může se pokusit o blok. 
 

123. Družstva „A“ p ředložilo rozhod čímu p řed utkáním soupisku, která nebyla 
potvrzena razítkem a podepsána funkcioná řem oddílu. Rozhod čí rozhodl, že:  

 a) Soupiska je neplatná a proto se utkání neodehraje. 
 b) Utkání se odehraje a rozhodčí skutečnosti uvede do zápisu o utkání. 
 

124. Útok družstva „A“ je dokon čen sou časně s blokem družstva „B“, kdy mí č je 
zcela nad sítí a svým obvodem v hracím prostoru obo u družstev. Mí č se poté 
kutálí po vrchním okraji sít ě a dotkne se anténky. Rozhod čí: 

 a) Ukončí rozehru ve prospěch družstva „B“. 
 b) Ukončí rozehru ve prospěch družstva „A“. 
 c) Posoudí situaci jako „oboustrannou chybu“ a rozehru nechá opakovat. 
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125. Blokující hrá č družstva „B“ zablokoval úto čný úder v prostoru soupe ře. Míč 
se od bloku odrazil do hracího prostoru družstva „A “ a tento mí č následn ě 
jeden z blokujících hrá čů odbil a mí č dopadl do h řiště družstva „A“. Rozhod-
čí: 

 a) Ukončí rozehru ve prospěch družstva „B“. 
 b) Ukončí rozehru ve prospěch družstva „A“. 
 

126. Po příjmu družstva „A“ se mí č dotkne sít ě vně anténky. Jedná se o: 
 a) Chybu družstva „A“. 
 b) Žádná chyba nenastala a hra pokračuje. 
 c) „Oboustrannou chybu“ a rozehra se opakuje. 
 

127. Může kapitán družstva žádat o oddechový čas, když sedí na lavi čce druž-
stva? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

128. Po příjmu družstva „A“ letí mí č zcela mimo prostor p řeletu do volné zóny 
družstva „B“. Hrá č družstva „A“, ve snaze mí č zahrát zp ět do svého hracího 
prostoru, musí ob ěhnout hrá če družstva „B“, který stojí ve volné zón ě a je 
otočen zády k síti. Chyby se dopustilo: 

 a) Družstvo „A“. 
 b) Družstvo „B“. 
 c) Nenastala chyba a rozehra pokračuje. 
 

129. Může kapitán ve h ře žádat o oddechový čas, když na lavi čce družstva je p ří-
tomen trenér? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

130. V průběhu prvního setu je vylou čen trenér družstva. Jeho funkce po dobu 
absence p řebírá: 

 a) Vždy asistent trenéra. 
 b) Na základě žádosti kapitána ve hře a souhlasem prvního rozhodčího asistent 

trenéra. 
 c) Na základě žádosti kapitána a souhlasem prvního rozhodčího, na celý zbytek 

utkání, asistent trenéra. 
 d)  Funkci trenéra nemůže nikdo převzít. 
 

131. Tato signalizace rozhod čího znamená: 
 a) Míč nenadhozen v okamžiku podání. 
 b) Chycení nebo držení. 
 c) Míč nepuštěn v okamžiku podání. 
 d) Vniknutí do pole soupeře při podání. 
 
 

 
 
 
 

132. Žádost o oddechový čas je vznesena: 
 a) Ústně. 
 b) Ústně nebo smluveným znamením. 
 c) Smluveným znamením. 
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133. Po oddechovém čase se p řipravil na podání hrá č, který nebyl v po řadí po-
stupu. Rozhod čí povolil podání. Posléze podávající družstvo toto zjistilo a do 
zóny podání vstoupil hrá č, který byl skute čně v po řadí postupu. Rozhod čí 
povolil op ětovn ě podání. Postupoval rozhod čí správn ě? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

134. Rozhod čí se musí dostavit na místo utkání nejmén ě: 
 a) 45 minut před stanoveným začátkem utkání. 
 b) 30 minut před stanoveným začátkem utkání. 
 c) Doba není stanovena. 
 

135. Trenér družstva v pr ůběhu mezi dv ěma rozehrami poslal „libera“ za hrá če č. 
5. Poté vým ěnu vrátil zp ět a „liberem“ nechal vym ěnit hrá če č. 7. Rozhod čí: 

 a) Povolí první výměnu „libera a druhou výměnu nepovolí. 
 b) Výměnou se nezabývá, protože nedošlo k porušení pravidel. 
 

136. Kdo podepisuje zápis o utkání jako poslední: 
 a) Trenér družstva hostí. 
 b) Kapitán družstva hostí. 
 c) Rozhodčí. 
 

137. Útočný úder zahrnuje: 
 a) Všechny údery a odbití letící do pole soupeře. 
 b) Všechny akce, po kterých míč směřuje k soupeři, kromě podání a bloku. 
 

138. „Libero“ družstva „A“ stálo na úto čné čáře a nahrálo mí č vrchním odbitím 
prsty spoluhrá či, který dokon čil úto čný úder, když mí č byl částečně nad hor-
ním okrajem sít ě. Následn ě tento mí č dopadl do h řiště soupe ře. Rozehru: 

 a) Vyhrává družstvo „B“. 
 b) Vyhrává družstvo „A“. 
 

139. Proniknout pod sítí do prostoru soupe ře: 
 a) Je dovoleno za předpokladu, že se tím nepřekáží soupeři ve hře. 
 b) Je dovoleno za předpokladu, že noha a ruka je ve styku s polem soupeře. 
 c) Je dovoleno za předpokladu, že část nohy je nad střední čarou, ruka je ve styku 

s polem soupeře a nepřekáží se tím soupeři ve hře. 
 d) Je dovoleno za předpokladu, že ruka je ve styku s polem soupeře a nepřekáží se tím 

soupeři ve hře. 
 

140. Rozhod čí napomenul družstvo „za zdržování“. Toto napomenut í však zapi-
sovatel nezaznamenal do zápisu o utkání. Rozhod čí po skon čení utkání proto 
provedl záznam do kolonky „N“. Postupoval rozhod čí správn ě? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

141. Kdo rozhoduje o chybách úto čného úderu „libera“ a hrá čů zadní řady? 
 a) O chybách útočného úderu „libera“ druhý rozhodčí a hráčů zadní řady první rozhodčí. 
 b) O chybách útočného úderu „libera“ první rozhodčí a hráčů zadní řady druhý rozhodčí. 
 c) Oba rozhodčí. 
 d) Vždy první rozhodčí. 
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142. Druhý rozhod čí signalizuje prvnímu rozhod čímu, že družstvo „A“ odbilo mí č 
čtyřikrát. První rozhod čí: 

 a) Okamžitě zapíská a rozhodne na základě signalizace druhého rozhodčího. 
 b) Respektuje signalizaci druhého rozhodčího a rozhodne o chybě pouze, je-li o ní 

přesvědčen, že nastala. 
 

143. Trenér družstva „A“ p řed začátkem prvního setu odevzdal záznam o posta-
vení. Pak se p ři rozcvi čení zranil hrá č základní sestavy č. 6 a do h řiště místo 
něj nastoupil hrá č č. 7. Rozhod čí toto nezjistil p řed zahájením setu, ale až za 
stavu 3:0 pro družstvo „A“. Za jakého stavu bude hr a pokra čovat? 

 a) 0:1 z pohledu družstva „A“. 
 b) 3:1 z pohledu družstva „A“. 
 c) 3:0 z pohledu družstva „A“ 
 

144. Družstvo „A“ odmítlo po skon čení oddechového času nastoupit ke h ře i po-
té, co k tomu bylo prvním rozhod čím vyzváno. Rozhod čí okamžit ě přidělil 
družstvu „B“ body pot řebné k vít ězství v setu a v utkání. Rozhodl správn ě?  

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

145. V 1. setu za stavu 8:6 rozhod čí zamítne žádost trenéra o t řetí oddechový čas. 
V témže setu za stavu 23:22 družstvo žádá o st řídání tím, že hrá č při přeru-
šené h ře vstoupil do zóny st řídání. Zapisovatel signálním za řízením ohlásil 
střídání a zjistil, že se jedná o sedmé st řídání. Jak rozhodne rozhod čí?  

 a) Zamítne žádost o střídání a protože nedošlo ke zdržení hry, tak hra bude po-
kračovat. 

 b) Zamítne žádost o střídání a protože nedošlo ke zdržení hry, tak bude do zápisu 
o utkání družstvu zaznamenána „neoprávněná žádost“. 

 c) Zamítne žádost o střídání a protože se jedná o druhou neoprávněnou žádost, 
tak družstvo bude sankcionováno za zdržování. 

 

146. Blokující hrá č družstva „A“ umístil ruce do prostoru družstva „B“ . Blokující 
hráč se dotkl mí če současně s úto čícím hrá čem a došlo k prodlouženému 
kontaktu obou hrá čů s míčem. Rozhod čí situaci posoudil jako „oboustran-
nou chybu“. Rozhodl správn ě?  

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

147. Diskvalifikovaný hrá č musí opustit „kontrolovaný prostor“. Pat ří do něho i 
hledišt ě?  

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

148. Ve čtvrtém setu bylo diskvalifikováno „libero“ družstva  „A“. Trenér požádal 
o nové ur čení „libera“. Povolí rozhod čí určení nového „libera“ pro zbytek 
utkání?  

 a) Ano. 
 b) Ne. 
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149. Po úto čném úderu družstva „A“ mí č narazil do anténky a uvolnil ji. Rozhod čí:  
 a) Odpíská chybu družstvu „A“. 
 b) Anuluje rozehru. 
 

150. Míč byl zcela nad sítí a svým obvodem v hracím prostor u obou družstev.  
V tomto okamžiku došlo k sou časnému úderu p ředním hrá čem družstva „A“ 
a blokujícím hrá čem družstva „B“. Mí č byl na malý okamžik v klidu. Rozhod-
čí: 

 a) Odpíská chybu družstvu „A“. 
 b) Nepřeruší rozehru a nechá ve hře pokračovat. 
 c) Odpíská chybu družstvu „B“. 
 d) Přeruší rozehru, neboť došlo k „chycení“ a nařídil rozehru opakovat. 
 

151. Družstvo žádá o sedmé st řídání a jeho žádost je odmítnuta jako neoprávn ě-
ná. Trenér okamžit ě žádá o druhý oddechový čas.  Rozhod čí: 

 a) Povolí družstvu druhý oddechový čas. 
 b) Nepovolí družstvu druhý oddechový čas. 
 c) Žádost odmítne jako druhou neoprávněnou a družstvo potrestá sankcí za „zdr-

žování“. 
 

152. Trenér řídí hru svého družstva, když stojí za lavi čkou svého družstva. Roz-
hodčí tento zp ůsob řízení družstva:  

 a) Povolí. 
 b) Nepovolí. 
 

153. Hráč střídá kapitána ve h ře. Kdo musí ur čit hrá če, který bude plnit funkci ka-
pitána ve h ře? 

 a) Pouze trenér. 
 b) Pouze kapitán. 
 c) Trenér nebo kapitán. 
 d) Nikdo, stačí, když kapitán bude sedět na lavičce družstva. 
 

154. Asistent trenéra vstal z lavi čky a jde oznámit náhradník ům do prostoru pro 
rozcvi čení, který z nich se p řipraví ke st řídání. Rozhod čí takovou činnost:  

 a) Povolí. 
 b) Nepovolí. 
 

155. Který rozhod čí rozhoduje o chybách úto čného úderu „libera“ a hrá čů zadní 
řady? 

 a) První i druhý rozhodčí. 
 b) Pouze první rozhodčí. 
 c) Pouze druhý rozhodčí. 
 

156. Podle pravidla 10.1.2 mí č, který p řeletěl svislou rovinu sít ě do soupe řovy 
volné zóny zcela nebo částečně vnějším prostorem p řeletu není chybou, pro-
tože může být zahrán zp ět. Platí to pro všechna odbití?  

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



             ČESKÝ VOLEJBALOVÝ SVAZ 
                     Zátopkova 100/2, PS 40, 160 17 Praha 6 – Strahov 
                     Komise rozhodčích - Metodický úsek 
 
 
 
 

strana 21 

 

157. Který z rozhod čích má v pravidlech výslovn ě uloženo, že m ůže zraněnému 
hráči udělit t říminutový čas na zotavení?  

 a) První rozhodčí. 
 b) Druhý rozhodčí. 
 c) První i druhý rozhodčí. 
 

158. V prvním utkání ve druhém setu v tzv. „dvoj ut kání“ rozhod čí vylou čil hrá če 
za urážlivé chování. Vylou čený hrá č nastoupil ve t řetím setu. Ve druhém 
utkání zapsal trenér družstva téhož hrá če do zápisu o utkání a tento hrá č 
v utkání skute čně nastoupil do hry? Rozhod čí to povolil. Rozhodl správn ě? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

159. První set skon čil 25:23 ve prosp ěch družstva „A“. Ve druhém setu za stavu 
6:6 došlo ve sportovní hale k výpadku el. proudu a utkání bylo na 90 minut 
přerušeno. Po oprav ě se začalo hrát na stejném h řišti za stavu: 

 a) 1:0 na sety a 0:0 z pohledu družstva „A“. 
 b) 1:0 na sety a 6:6 z pohledu družstva „A“. 
 c) 0:0 na sety a 0:0. 
 

160. Hráč odehrál mí č, který sm ěřoval do hledišt ě mezi diváky. Spoluhrá č vyběhl 
na schody hledišt ě a odtud zahrál mí č do vlastního hracího prostoru. Roz-
hodčí odpískal chybu. Rozhodl správn ě? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

161. Hráč přijímá podání vrchním odbití prsty. Rozhod čí posoudil, že p ři tomto 
odbití došlo k chyb ě „chycení“. M ůže rozhod čí takto posoudit první mí č? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

162. Hráč provedl t řetí odbití tzv. „do pásky“ a následn ě odbil mí č. Rozhod čí za-
pískal chybu a signalizuje „ čtyři odbití“. Provedl signalizaci správn ě? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

163. Míč je zcela v hracím prostoru družstva „A“ a zcela po d horním okrajem sít ě. 
Hráč družstva „A“ vrchním odbitím prsty odbíjí mí č třetím úderem k soupe ři 
a současně hráči družstva „B“ v prostoru soupe ře uskute ční blok. Rozhod čí 
nechal pokra čovat ve h ře. Rozhodl správn ě? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

164. Který z rozhod čích rozhoduje o mí či, který je „mimo“, když p řeletí zcela 
spodní prostor p řeletu pod sítí? 

 a) Pouze první rozhodčí. 
 b) Pouze druhý rozhodčí. 
 c) První i druhý rozhodčí. 
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165. Míč je mimo hru. Hrá č č. 10 vym ění „libera“ a vrací se zp ět do h řiště do po-
stavení 5. Následn ě je řádně střídán hrá čem č. 7 a tento hrá č je okamžit ě vy-
měněn v postavení 5 „liberem“. Je taková vým ěna správná? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

166. Výměna „libera“ se opakovan ě uskute čnila po zapískání prvního rozhod čího 
na podání, ale d říve než podávající ude řil do mí če. Rozhod čí: 

 a) Nechá rozehru dokončit a potom potrestá družstvo za „zdržování“. 
 b) Přeruší rozehru a potrestá družstvo za „zdržování“. 
 c) Přeruší rozehru, vrátí výměnu „libera“ tím, že „libero“ bude na lavičce družstva. 
 

167. Hráč vstoupil do zóny st řídání těsně po zapískání prvním rozhod čím na po-
dání. Žádost o st řídání byla zapisovatelem potvrzena a ohlášena „bzu čá-
kem“. Rozhod čí: 

 a) Střídání povolí a sankcionuje družstvo za zdržování. 
 b) Střídání nepovolí, sankcionuje družstvo za zdržování a nařídí novou rozehru. 
 

168. Druhý rozhod čí zapískal dotek sít ě hráčem. Své rozhodnutí signalizuje v po-
řadí: 

 a) Družstvo, které bude podávat; podstatu chyby; chybujícího hráče. 
 b) Podstatu chyby; chybujícího hráče; družstvo, které bude podávat. 
 c) Chybujícího hráče; podstatu chyby; družstvo, které bude podávat. 
 

169. Může první rozhod čí odpískat chybu v postavení p řijímajícího družstva? 
 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

170. Který z rozhod čích má v pravidlech výslovn ě uloženo, že kontroluje stav po-
vrchu h řiště a zda míč vyhovuje p ředpis ům v pr ůběhu utkání: 

 a) První rozhodčí. 
 b) Druhý rozhodčí. 
 c) První i druhý rozhodčí. 
 

171. Po předchozím ud ělení trestu za hrubé chování (ŽK) se stejný hrá č dopustil 
opět hrubého chování a byl první rozhod čím vylou čen (ČK). Musí rozhod čí o 
tomto provést záznam do zápisu o utkání v rubrice „ Poznámky“? 

 a) Ne. 
 b) Ano, vždy. 
 

172. Za útočný úder se považují: 
 a) Všechny akce, po kterých míč směřuje k soupeři. 
 b) Všechny akce, po kterých míč směřuje k soupeři, kromě podání. 
 c) Všechny akce, po kterých míč směřuje k soupeři, kromě bloku. 
 d) Všechny akce, po kterých míč směřuje k soupeři, kromě podání a bloku. 
 

173. Blokující hrá č uskute čnil v prostoru soupe ře blok a mí č v prostoru soupe ře 
pod sítí se dotkl jeho nohou, když byl ješt ě ve výskoku. Blok: 

 a) Je považován za chybný. 
 b) Není chybný. 
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174. Trenér družstva vystupuje ve funkci kapitána v e hře v sout ěžích: 
 a) Kategorie žactva, kadetů a juniorů. 
 b) Kategorie žactva a kadetů. 
 c) Kategorie žactva. 
 

175. Hráč „libero“ se zranil. M ůže funkci náhradního „libera“ p řevzít kapitán druž-
stva? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

176. Hráč předložil rozhod čímu platný registra ční průkaz, ale není uveden na 
soupisce družstva. Rozhod čí: 

 a) Start hráče povolí. 
 b) Start hráče povolí, ale učiní o tom záznam do zápisu o utkání. 
 c) Start hráče nepovolí. 
 

177. Je výjime čné st řídání zapo čítáno do povoleného po čtu šesti řádných st řídá-
ní? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

178. Může za družstvo junior ů nastoupit kadet, který není uveden na soupisce 
družstva junior ů, ale je uveden na soupisce kadet ů, která je rozhod čímu také 
předložena ke kontrole? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

179. Druhý rozhod čí oznámil trenérovi a prvnímu rozhod čím vyčerpání prvního 
oddechového času. Jednal správn ě? 

 a) Ne. 
 b) Ano. 
 

180. Za start „libera“ se považuje: 
 a) Již jeho zapsání do zápisu o utkání. 
 b) Až jeho skutečné nastoupení do hry. 
 

181. V případě postupného rozcvi čení u sít ě se rozcvi čuje jako první to družstvo: 
 a) Které má první podání. 
 b) Které je hostující. 
 

182. Družstva jsou povinna vyplnit zápis o utkání: 
 a) 30 minut před jeho začátkem. 
 b) 35 minut před jeho začátkem. 
 c) 40 minut před jeho začátkem. 
 

183. Napomenutí za mírn ě nevhodné chování u jednoho družstva lze v pr ůběhu 
utkání uplatnit: 

 a) Vícekrát. 
 b) Jednou. 
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184. Utkání m ělo být zahájeno v 18,00 hod. Družstvo „B“ se dostav ilo v 18,05 hod. 
Rozhod čí povolil družstvu „B“ rozcvi čení do 18,15 hod. a potom utkání zahá-
jil. Postupoval rozhod čí správn ě? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

185. Chybu „clona“ rozhod čí odpíská v okamžiku: 
 a) Přeletu míče nad clonou. 
 b) Úderu podávajícího hráče do míče. 
 

186. Družstvo „A“ se dostavilo k utkání se šesti hr áči. Před utkáním ke kontrole 
z nich p ět předložilo registra ční průkazy a jeden cestovní pas. Rozhod čí 
utkání: 

 a) Nezahájí a družstvo prohlásí za „nepřítomné“. 
 b) Nezahájí a družstvo prohlásí za „neúplné“. 
 c) Zahájí, ale před tím provede identifikaci hráče a toto zaznamená do zápisu o utkání. 
 

187. Kdo ze sboru rozhod čích odpovídá za správnost bodového stavu na ukazate -
li? 

 a) Zapisovatel. 
 b) Druhý rozhodčí. 
 

188. Může na lavi čce družstva sed ět funkcioná ř, který je uveden na soupisce 
družstva, ale rozhod čímu p řed utkáním nep ředložil platný pr ůkaz (registra č-
ní, trenéra, rozhod čího či funkcioná ře) a ani ob čanský pr ůkaz nebo cestovní 
pas? 

 a) Nemůže. 
 b) Může. 
 

189. Na začátku každého setu druhý rozhod čí kontroluje postavení hrá čů obou 
družstev. Musí p řed zahájením setu skute čná postavení hrá čů na hřišti na-
pravit, aby v tomto okamžiku odpovídala postavení u vedeným na záznamu 
postavení základní sestavy? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

190. S družstvem žák ů se k utkání dostavil trenér, který není uveden na soupisce 
družstva? Rozhod čí rozhodl, že: 

 a) Družstvo k utkání nemůže nastoupit. 
 b) Utkání se uskuteční. 
 

191. Který z rozhod čích rozhoduje o chyb ě útočného úderu po nahrávce „libera“ 
vrchním odbitím prsty v p řední zón ě? 

 a) První i druhý rozhodčí. 
 b) Pouze první rozhodčí. 
 c) Pouze druhý rozhodčí. 
 

192. Družstvo „A“ žák ů v utkání vede trenér. Družstvo „A“ vyhrálo první s et 25:18 
Ve druhém setu za stavu 7:17 pro družstvo „A“ byl t renér družstva „A“ dis-
kvalifikován? Rozhod čí rozhodl, že: 

 a) Utkání bude dál pokračovat. 
 b) Družstvo „A“ nemůže hrát bez trenéra a proto bude prohlášeno za neúplné a utkání 

prohraje 1:3 (32:93). 
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193. Hráč družstva „A“ provedl podání. Mí č se od horního okraje sít ě odrazil do 
prostoru družstva „B“ tak, že byl zcela nad horním okrajem sít ě, když byl za-
hrán hrá čem přední řady družstva „B“ zp ět do pole družstva „A“. Rozhod čí 
hru nechal pokra čovat. Rozhod čí situaci posoudil: 

 a) Správně. 
 b) Chybně. 
 

194. S družstvem kadet ů se k utkání dostavil trenér, který je uveden na so upisce 
družstva, ale rozhod čímu p řed utkáním nep ředložil trenérský pr ůkaz ani pr ů-
kaz funkcioná ře ani ob čanský pr ůkaz nebo cestovní pas? Rozhod čí rozhodl, 
že: 

 a) Družstvo k utkání nemůže nastoupit. 
 b) Utkání se uskuteční. 
 

195. U blokujícího hrá če se vyskytli následné doteky v horní části jeho trupu a 
poté tentýž hrá č odehrál mí č dlaní, což rozhod čí posoudil jako druhý úder a 
odpískal chybu „dvojdotek“. Postupoval rozhod čí správn ě? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

196. Družstvo nep řeložilo p řed utkáním rozhod čímu soupisku. Rozhod čí rozhodl, 
že? 

 a) Družstvo k utkání nemůže nastoupit. 
 b) Utkání se uskuteční a nepředložení soupisky bude zaznamenáno do zápisu o utkání. 
 

197. Může být hrá č v utkání vylou čen či diskvalifikován, aniž by tomu p ředcházelo 
napomenutí za mírn ě nevhodné chování? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

198. Tři hrá či družstva „A“ se k utkání dostavili bez registra čních pr ůkazů. Roz-
hodčí za přítomnosti kapitána družstva „B“ provedl identifikac i těchto hrá čů 
dle p ředložených ob čanských pr ůkazů se zapsáním dat narození do zápisu o 
utkání a kapitán družstva „A“ podepsal prohlášení, že jsou členy družstva a 
nejsou v disciplinárním trestu. Po podpisu kapitána  družstva „B“ a obou 
rozhod čích bylo utkání i s t ěmito hrá či zahájeno. Byl postup rozhod čího 
správný? 

 a) Ano. 
 b) Ne. 
 

199. Družstvo „B“ se k utkání dostavilo v sedmi hrá čích. Při rozcvi čení se zranil 
hráč družstva „B“ č. 7, který se p řevlékl do civilu a sedl si na lavi čku druž-
stva „B“. Ve t řetím setu za stavu 2:0 na sety 25:24 pro družstvo „ B“ byl dis-
kvalifikován hrá č družstva „B“ č. 8. Kapitán družstva „B“ poslal hrá če č. 7 se 
převléct, aby mohlo být provedeno řádné st řídání. Rozhod čí: 

 a) Počkal, až se hráč dostaví na hřiště a povolil řádné střídání. 
 b) Družstvo prohlásil za „neúplné“. 
 

200. Je st řední čára sou částí obou polí (vlastního i soupe ře)? 
 a) Ano. 
 b) Ne. 
 


